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З А П И С Н И К 
  са 41.  сједнице Представничког дома  

 Парламентарне скупштине  Босне и Херцеговине,  
одржане 3.  децембра  2008. године 

 
 Сједница је почела у 10.10 часова. Присуствовало је 39 посланика. Оправдано су одсуствовали:  
Сеад Јамакосмановић, Јован Тодоровић и Саво Ерић. 
 Из Савјета министара БиХ сједници су присуствовали: министри Тарик Садовић, Бариша Чолак 
и Божо Љубић, те замјеник министра Вилим Приморац.    
 Из међународних организација сједницу су пратили представници: ОХР-а, ОЕБС-а, ЕУСР-а, 
НАТО-а, ЕУПМ-а,  америчке и британске амбасаде, те невладине организације Центри цивилних 
иницијатива. 
 
 У оквиру претходних питања, предсједавајући Дома Нико Лазанчић обавијестио је Дом о 
питањима о којима је у Колегијуму као комисији постигнута сагласност, након што на 39. и 40. 
сједници нису добили ентитеску већину. У Колегијуму као комисији постигнута је сагласност: 

• о Одлуци Дома за разматрање Предлога закона о измјени Закона о државној служби у 
институцијама БиХ по скраћеном поступку, у складу са чланом 126. Пословника; 

• о предлогу закључка посланика Хусеина Нанића поводом расправе о предлогу закључака 
Комисије за саобраћај и комуникације; 

• о Иницијативи посланика Бранка Докића у вези са излагањем предсједавајућег 
Предсједништва БиХ Хариса Силајџића приликом обраћања у Генералној скупштини  

      УН-а у Њујорку и у Парламентарној скупштини Савјета Европе у Стразбуру; 
• о Финансијским извјештајима РТВБиХ, на дан 31. 12. 2007. године, са мишљењем 

овлашћеног ревизора и 
• о Захтјеву посланика Бајазита Јашаревића за разматрање Предлога закона о измјенама 

Закона о јавним набавкама БиХ по хитном поступку, у складу са чланом  127. Пословника. 
  

Предсједавајући је нагласио да о овим питањима информише Дом у складу са чланом 80. 
став (2) и констатовао да су усвојени акти о којима је постигнута сагласност.  

Даље је предсједавајући изнио измјене и допуне предлога дневног реда који су посланици 
добили у позиву за сједницу. Извршене су сљедеће измјене и допуне: 

• у дневни ред уврштен је Предлог закона о измјенама Закона о јавним набавкама БиХ 
(предлагач: Бајазит Јашаревић) ради расправе и гласања о Предлогу закона, с обзиром да 
је усаглашавањем у Колегијуму као комисији усвојен захтјев за хитни поступак; 

• дневни ред допуњен је још уврштавањем Извјештаја Комисије  Колегијума о настојању да 
се постигне сугласност о Мишљењу Комисије за финансије и буџет поводом разматрања 
Финансијских извјештаја РТВБиХ; 

• из 15. тачке предлога дневног реда искључен је закључак посланика Хусеина Нанића, 
будући да је о овом закључку постигнута сагласност и тиме је усвојен; 

• скинута је 6. тачка предлога дневног реда – Предлог закона о Агенцији за развој 
информационог друштва БиХ (друго читање) на захтјев надлежне комисије да се уврсти у 
дневни ред наредне сједнице и 

• преформулисана је 11. тачка у вези са информативном сједницом Уставноправне комисије 
о проблему организованог криминала и корупције.  
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Након што је навео измјене и допуне предлога дневног реда предсједавајући је отворио 
расправу.  

 
У расправи о предлогу дневног реда изнесени су сљедећи предлози: 
Садик Бахтић изнио је иницијативу да се у дневни ред наредне сједнице овог дома уврсти 

тачка: “Глобална финансијска криза, њени негативни ефекти на економију БиХ и мјере за 
превазилажење кризе”. 

Денис Бећировић предложио је да се у дневни ред 41. сједнице уврсти тачка: 
“Разматрање посљедица Нацрта закона о територијалној организацији РС-а, којим се у преостале 
двије општине наведеног ентитета, Босанска Костајница и Босански Брод, укида префикс 
босански”. Након изношења образложења рекао је да, због обима дневног реда ове сједнице, 
Колегијуму оставља могућност да ову тачку предвиди за дневни ред наредне сједнице Дома.  

Поводом предлога посланика Бахтића и Бећировића вођена је дужа полемична расправа. У 
расправи и репликама учествовали су: Драго Калабић, Момчило Новаковић, Денис Бећировић, 
Рифат Долић, Садик Бахтић, Милорад Живковић, Бакир Изетбеговић и Милица Марковић. 

Након ове расправе предсједавајући Лозанчић дао је паузу и позвао чланове Проширеног 
колегијума на састанак. 

Послије паузе предсједавајући је информисао посланике да је Проширени колегијум 
закључио да замоли све посланике да одустану од најављених реплика. Констатовао је да до сада 
нема конкретних предлога за допуну дневног реда ове сједнице, већ да су поднесене двије 
иницијативе.  Подсјетио је да под 2. тачком дневног реда “Посланичка питања и одговори” сваки 
посланик има могућност да постави питање и поднесе иницијативу, а да се по Пословнику у 
оквиру расправе о предлогу дневног реда могу подносити само предлози за измјене и допуне 
дневног реда ове – 41. сједнице.  
 Мирјана Малић изнијела је интервенцију да се у 10. тачки наведе да је предлагач Закона о 
фискалним касама посланик Јозо Крижановић. 
 Предсједавајући је уважио ову примједбу и констатовао да је то техничка грешка и да ће 
бити исправљен већ приликом констатовања дневног реда.  
 Затим је предсједавајући Лозанчич констатовао да 41. сједница Дома има сљедећи 
 

Д Н Е В Н И  Р Е Д 
1. Усвајање записника са 39. и 40. сједнице Представничког дома; 
2. Посланичка питања и одговори; 
3. Предлог посланика Јерка Иванковића Лијановића, Хаџи Јована Митровића и Сефера 

Халиловића за гласање о неповјерењу Савјету министара БиХ; 
4. Разматрање Резолуције Европског парламента о Босни и Херцеговини, усвојене на 

пленарној сједници, 23. 10. 2008. године у Стразбуру (предлог посланика Дениса 
Бећировића са 40. сједнице Дома, одржане 19. 11. 2008. године); 

5. Захтјев посланика Садика Бахтића за разматрање Предлога закона о државној имовини 
Босне и Херцеговине по скраћеном поступку, у складу са чланом 126. Пословника; 

6. Предлог закона о измјенама Закона о јавним набавкама БиХ – расправа у складу са чланом 
127. Пословника (предлагач: посланик Бајазит Јашаревић); 

7. Предлог закона о ваздухопловству БиХ (прво читање); 
8. Предлог закона о Агенцији за пружање услуга у ваздушној пловидби БиХ (прво читање);  
9. Предлог закона о допуни Закона о Јавном радио-телевизијском систему БиХ (прво 

читање);                                                                                                                                                           
10. Предлог закона о фискалним касама (предлагач: посланик Јозо Крижановић) - прво 

читање; 
11. Разматрање Извјештаја Уставноправне комисије о одржаној информативној сједници о 

проблему организованог криминала и корупције, са предлогом закључака, те: 
a) Анализе степена спровођења Стратегије БиХ за борбу против организованог 

криминала и корупције (подносилац материјала: Министарство безбједности БиХ), 
б)  Извјештаја, мишљења и закључака о питањима корупције и организованог криминала 
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      (подносилац: Министарство правде БиХ); 

12. Извјештај Комисије Колегијума о настојању да се постигне сагласност о Предлогу закона 
о програму заштите свједока у БиХ (закон у другом читању); 

13. Извјештај Комисије Колегијума о настојању да се постигне сагласност о Предлогу закона 
о допунама Закона о измирењу обавеза по основу рачуна старе девизне штедње, 
предлагач: Савјет министара БиХ (закон у другом читању); 

14. Извјештај Комисије Колегијума о настојању да се постигне сагласност о захтјеву 
посланика Азре Хаџиахметовић за разматрање Предлога закона о измјени Закона о 
платама и накнадама запослених у институцијама БиХ по хитном поступку, у складу са 
чланом 127. Пословника; 

15. Извјештај Комисије Колегијума о настојању да се постигне сагласност о: 
-  предлогу 5. и 6. закључка Комисије за саобраћај и комуникације поводом расправе о     

          тачки „Актуелна ситуација у Радио-телевизији Босне и Херцеговине и спровођење 
          реформе Јавног РТВ система у Босни и Херцеговини“, 

-  предлогу закључака посланика: Драге Калабића и Јозе Крижановића  поводом расправе 
    о предлогу закључака Комисије за саобраћај и комуникације; 

16. Извјештај Комисије Колегијума о настојању да се постигне сагласност о Мишљењу 
Комисије за финансије и буџет поводом разматрања Финансијских извјештаја Радио-
телевизије Босне и Херцеговине; 

17.  Извјештај Комисије Колегијума о настојању да се постигне сагласност о Предлогу 
закључка посланика Момчила Новаковића поводом разматрања Информације о актуелној 
безбједносној  ситуацији у БиХ са посебним освртом на тероризам; 

18. Извјештај Комисије Колегијума о настојању да се постигне сагласност о Предлогу 
закључака Клуба СДА поводом расправе о „Анализи стања у Пројекту ЦИПС са посебним 
освртом на издавање лажних докумената“; 

19. Предлог закључка о изради плана активности за рјешавање смјештаја институција Босне и 
Херцеговине (предлог посланика Хусеина Нанића са 40. сједнице, одржане 19. 11. 2008. 
године). 

 
Након овога за ријеч се јавио Денис Бећировић и затражио да се разјасни питање његовог 

предлога. Рекао је да је он предложио тачку за ову сједницу, а оставио је могућност да може бити 
уврштена и у дневни ред наредне сједнице, па је упитао да ли ће његов предлог бити разматран 
на овој или наредној сједници, додавши да се тако радило у низу случајева на досадашњим 
сједницама. 

Предсједавајући Лозанчић одговорио је да предлог посланика Бећировића сигурно неће 
бити разматран на овој сједници, јер је већ утврђен дневни ред, а пословнички ће бити 
процесуирана његова иницијатива за уврштавање у дневни ред наредне сједнице, у складу са 
његовим  захтјевом на данашњој сједници. 

Послије овог разјашњења предсједавајући је отворио расправу о записницима.  
 
 
Ад. – 1. Усвајање записника са 39. и 40. сједнице Представничког дома 
 
 О записницима је вођена јединствена расправа.  
 
 Јозо Крижановић изнио је примједбу да се у оквиру 13. тачке поткрала техничка грешка, 
приликом навођења резултата гласања о предлогу његовог закључка, гдје збир гласова ''за'' није 
тачан (за гласало 16 – из Федерације БиХ 13, из РС-а два), па да то треба исправити.  
 Предсједавајући је рекао да ће увидом у транскрипт бити отклоњена ова грешка.  
 
 Јозо Крижановић такође је изнио приговор на Записник са 40. сједнице у дијелу гдје се 
наводе изводи из дискусија о Извјештају Заједничке комисије за усаглашавање предлога за 
именовање омбудсмена у Институцију омбудсмена за људска права БиХ. Рекао је да је само 
наведено једном реченицом да су Јозо Крижановић и Сефер Халиловић подржали излагање 
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Мартина Рагужа, те да је то некоректно и да му се чини да се ради о неједнаком третирању 
учесника у расправи.  
            Предсједавајући Лозанчић прихватио је примједбу посланика Крижановића и подсјетио да 
је на сједници Дома закључено да се равноправно третирају излагања свих посланика.1 
 Приликом гласања, са 32 гласа ''за'' (из Федерације БиХ 21, РС-а 11) и једним гласом 
''уздржан'', усвојени су записници са 39. и 40. сједнице, са примједбама Јозе Крижановића. 
 
Ад. – 2. Посланичка питања и одговори 
 
 Предсједавајући Лозанчић констатовао је да су од прошле до ове сједнице Дома одговоре 
на питања добили посланици: 

- Милорад Живковић – од Савјета министара на питање постављено на 35. сједници, 
- Нико Лозанчић – од Државне агенције за истраге и заштити на питање постављено на 

36. сједници, 
- Велимир Јукић – од Државне агенције за истраге и заштиту на питање постављено на 

38. сједници, 
- Хусеин Нанић и Шемсудин Мехмедовић – од Министарства комуникација и 

транспорта на питања постављена на 38. сједници, 
- Јозо Крижановић - од Заједничке службе Парламентарне скупштине на питања 

постављена на 39. сједници и 
- Хусеин Нанић – од Колегијума Секретаријата на питање постављено на 39. сједници. 

 
Одговоре су коментарисали Шемсудин Мехмедовић, Милорад Живковић и Јозо 

Крижановић.  
 Постављена су сљедећа посланичка питања:  

 
Милорад Живковић: 
 Изразио је незадовољство одговором Министарства иностраних послова на питање 
постављено на 35. сједници, одржаној 24. септембра 2008. године, и поновио питање:  

– Да ли ће уопште бити разматран ATA Carnet  споразум? Тражим поново одговор.“  
 

Јозо Крижановић: 
„Нисам задовољан дијелом одговора наших служби када је у питању рјешавање проблема 
озвучења и тражим, уколико је могуће, да се техничке службе изјасне – Могу ли ово боље 
ријешити?“  

 
Постављена су нова посланичка питања како слиједи:    
 
Милорад Живковић: 
 „Када се планира упутити у скупштинску процедуру Конвенција о правима лица са 
инвалидитетом ради давања сагласности за ратификацију?“ 
 
 

                                                 
1 У Записнику са 39. сједнице исправљена је грешка. Записник са 40. сједнице допуњен је сљедећим 
текстом: 
„Јозо Крижановић  је у својој краткој дискусији рекао: Ја ћу врло кратко, заправо могу само рећи да се у 
потпуности слажем са овим што је говорио колега Рагуж. Дакле, био би ово преседан да заједничке 
комисије домова усаглашавају персонална рјешања, односно именовања. Мислим да то није у складу са 
нашим пословником и ја ћу из тог разлога бити против оваквих предлога и против закључка. 

Сефер Халиловић је, такође у краткој дискусији, рекао да би само хтио подржати ово што су већ 
прије њега говорили Рагуж и остали посланици. Додао је да је више него очигледно да процедуре нису 
поштоване и да ћемо доћи у позицију да се до омбудсмена дође на суду, а то ће нас удаљити пола године 
или годину дана од коначног рјешења овог питања.“ 
 



 5
Садик Бахтић: 

„Тражим од надлежних институција, мислим на ОБА-у и СИПА-у, да испитају наводне 
пријетње појединим политичарима. Мислим на оне пријетње Тихићу и Кеби.“ 

 
Рифат Долић: 

„1. Питање је упућено министру правде у Савјету министара господину Бариши Чолаку: 
Чиме се руководио Кантонални суд у Бихаћу када је у три наврата поништио рјешења 
Општинског суда у Бихаћу и након већ једне претходне одгоде још у два наврата својим 
рјешењем одгодио извршење казне затвора за осуђеног Хамдију Абдића званог Тигар из Бихаћа, 
који је 19.11.2007. године примио упутни акт Суда у Бихаћу за издржавање казне затвора у 
трајању од двије године и до данас се налази на слободи захваљујући само својим јатацима у 
Кантоналном суду у Бихаћу? 

Шта су правосуђе и надлежне институције БиХ предузели наспрам чињенице да се 
осуђени за иста кривична дјела, Емин Пивић, такође из Бихаћа, већ више од годину дана не јавља 
на издржавање казне затвора, него је наводно у бјекству иако је јавна тајна да је полицији и 
судовима у Бихаћу позната адреса његовог боравка?  

 2. Друго питање је пријава путем посланичке иницијативе Високом судском и 
тужилачком савјету БиХ. Молим да Високи судски и тужилачки савјет БиХ, у складу са важећим 
прописима, изврши истрагу о околностима у којима је у конкретним случајевима Кантонални суд 
у Бихаћу у три наврата поништавао рјешење општинског суда и одгодио издржавања казне 
затвора за Хамдију Абдића званог Тигар и да у случају оправданости предузме законом 
предвиђене мјере.“   

 
Славко Јовичић: 

„У складу са чланом 8. Пословника Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ, 
упућујем посланичку иницијативу за заказивање посебне сједнице оба дома Парламентарне 
скупштине БиХ са само једном тачком дневног реда – Привредна и економска ситуација у 
БиХ, односно економска рецесија и колапс банкарског система у многим државама свијета 
и Европе и рефлексије тог стања на БиХ, односно на привреду и укупно економско стање у 
овој земљи.“ 

Предсједавајући Лозанчић одговорио је да је иницијатива већ процесуирана. 
 

Лазар Продановић: 
„1. Због чега још увијек Предсједништво БиХ није именовало представника Босне и 

Херцеговине у Венецијанској комисији, иако је садашњем истекао мандат прије три године и на 
тај начин и даље нелегитимно представља БиХ? Када ће и на који начин бити изабран нови члан? 
(...)  Подсјећам на члан 175. Пословника Дома који гласи: Органи БиХ који спроводе процедуре 
именовања представника БиХ за чланство у међународним институцијама приликом израде листа 
за чланство дужни су обавити консултације у Дому. Дакле, хоће ли бити консултација и када? 

 2.  Када ће новоименовани амбасадор БиХ у Конфедерацији Швајцарске у Берну, Њ. е. 
Јакоб Финци, преузети дужност? Да ли је њему значајнија позиција директора Агенције за 
државну службу у којој још увијек вуче конце, укључујући и то да предлаже ко ће га замијенити 
и ко ће бити директор, и још низ значајних функција које обавља у овој држави, или да буде 
најзначајнији представник наше земље у наведеној земљи? Који су разлози због чега Јакоб 
Финци још увијек није преузео позицију амбасадора у Берну?“ 

 
Азра Хаџиахметовић: 

„Када ће (конкретно - дан, мјесец и година) бити достављен Парламентарној скупштини 
БиХ Акциони план за реализацију обавеза које произлазе из потписаног Споразума о 
стабилизацији и придруживању?“ 

 
Адем Хускић: 

„Колико укупно лица (по појединим министарствима у Савјету министара) ради по 
уговору о дјелу и који су разлози за овакву праксу?“ 
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Ад. – 3. Предлог  посланика Јерка Иванковића Лијановића, Хаџи Јована Митровића и 
              Сефера Халиловића за гласање о неповјерењу Савјету министара БиХ 

 
У уводним напоменама предсједавајући Лозанчић рекао је да је предлог из ове тачке 

одмах након пријема упутио посланицима, Савјету министара и Дому народа, у складу са 
Пословником Дома. Рекао је да је Савјет министара доставио обавјештење да је упознат са 
предлогом за гласање о неповјерењу на 66. сједници, одржаној 13. новембра 2008. године, а да 
друго изјашњење Савјет министара није доставио.  Подсјетио је на члан 146. ст. (1) и (2) 
Пословника, према којим сваки предлагач има право да поднесе Дому образложење, као и да 
Савјет министара има право да изнесе свој став, након чега се отвара општа расправа.  
 

У својству предлагача говорили су: Хаџи Јован Митровић, Јерко Иванковић Лијановић и 
Сефер Халиловић. 

У расправи су учествовали: Златко Лагумџија, Рифат Долић, Денис Бећировић, Момчило 
Новаковић, Јозо Крижановић, Мирко Околић и Јерко Иванковић Лијановић. 

Приликом гласања Дом није ускратио повјерење Савјету министара. За предлог је гласало 
седам, против 23, уздржао се један посланик. 
 
Ад. – 4.  Разматрање Резолуције Европског парламента о Босни и Херцеговини, усвојенe на  
               пленарној сједници, 23.10.2008. у Стразбуру (предлог посланика Дениса  
               Бећировића са 40. сједнице Дома, одржане 19.11.2008. године) 
 
 Предсједавајући Лозанчић подсјетио је да је ова тачка у дневни ред уврштена на 
иницијативу посланика Дениса Бећировића. 
 Денис Бећировић је образложио своју иницијативу. 
 У расправи су учествовали: Ремзија Кадрић, Мартин Рагуж, Селим Бешлагић, Милица 
Марковић, Денис Бећировић, Винко Зорић, Драго Калабић, Лазар Продановић, Садик Ахметовић, 
Екрем Ајановић, Милорад Живковић, Халид Гењац, Бериз Белкић, Хаџи Јован Митровић, 
Момчило Новаковић, Азра Хаџиахметовић, Хусеин Нанић, Јозо Крижановић, Мирко Околић и 
Бакир Изетбеговић. 
 Приликом гласања предсједавајући је обавијестио посланике да је у паузи Проширени 
колегијум разматрао закључке које су у расправи поднијели: Денис Бећировић, Халид Гењац, 
Мартин Рагуж и Ремзија Кадрић. Изнио је предлог Проширеног колегијума да се усвоји сљедећи 
закључак: 

1. Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ прима к знању Резолуцију 
Европског парламента о БиХ, која је усвојена на пленарној сједници 23.10.2008. 
године у Стразбуру. 

2. Задужује се Савјет министара да Представничком дому достави Акциони план о 
спровођењу Споразума о стабилизацији и придруживању најкасније у року од  седам 
дана, након чега ће Представнички дом, послије обављене расправе, донијети свој 
програм рада у вези с овим питањима.  

 
Затим је упитао предлагаче закључака да ли одустају од својих предлога. Сви предлагачи 

су одустали.  
Са 32 ''гласа'' (из Федерације БиХ 21, из РС-а 11) усвојен је наведени закључак који је 

предложио Проширени колегијум. 
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Ад. – 5. Захтјев посланика Садика Бахтића за разматрање Предлога закона о државној  
              имовини Босне и Херцеговине по скраћеном поступку, у складу са чланом 126.  
              Пословника 
 
 Послије краћих уводних напомена предсједавајућег, Садик Бахтић је образложио 
предложени закон и потребу за његово доношење.   
 У расправи су учествовали: Момчило Новаковић, Ремзија Кадрић, Рифат Долић, Садик 
Бахтић и Садик Ахметовић. 
 Приликом гласања захтјев за процедуру није добио ентитетску подршку. За је гласао 21 
(из Федерације БиХ 17, из РС-а четитри), против осам, уздржала су се четири посланика. 
 Предсједавајући је констатовао да ће о захтјеву за скраћену процедуру накнадно бити 
спроведено усаглашавање у Колегијуму као комисији.  
 
Ад. – 6. Предлог закона о измјенама Закона о јавним набавкама БиХ – расправа у складу са  
              чланом127. Пословника (предлагач: посланик Бајазит Јашаревић) 
 
 У уводним напоменама предсједавајући је подсјетио да је постизањем сагласности у 
Колегијуму као комисији усвојен захтјев посланика Бајазита Јашаревића за хитни поступак. 
Затим је Предлог закона дао на гласање. 
 Закон је усвојен са 33 гласа ''за'' (из Федерације БиХ 23, из РС-а десет) и три гласа 
''уздржан''. 
 
Ад. – 7. Предлог закона о ваздухопловству БиХ (прво читање) 
Ад. – 8. Предлог закона о Агенцији за пружање услуга у ваздушној пловидби БиХ 
              (прво читање) 
 
 Предсједавајући Лозанчић дао је основне уводне напомене.  
 Прихваћен је предлог предсједавајућег да се обједини расправа о овим предлозима закона.  
 Министар саобраћаја и комуникација, Божо Љубић, поднио је Дому образложење 
предлога закона из 7. и 8. тачке.  
 У расправи су учествовали: Момчило Новаковић, Милорад Живковић, Бранко Докић и 
Азра Хаџиахметовић. На питања из расправе одговорио је министар Божо Љубић. 
 Приликом гласања усвојени су предлози закона у првом читању, и то: 

• Предлог закона о ваздухопловству -  са 32 гласа ''за'' (из Федерације БиХ 24, из РС-а 
осам) и три гласа ''уздржан'' и 

• Предлог закона о Агенцији за пружање услуга у ваздушној пловидби БиХ – са 32 гласа 
''за'' (из Федерације БиХ 23, из РС-а девет) и три гласа ''уздржан''.  

 
Ад. – 9. Предлог закона о допуни Закона о Јавном радио-телевизијском систему БиХ 
              (прво читање) 
 
 У уводним напоменама предсједавајући Лозанчић подсјетио је на Мишљење надлежне 
Комисије за саобраћај и комуникације и предлог Комисије да се предлог закона из ове тачке 
разматра и у другом читању, без разматрања у другој комисијској фази.  
 Министар Божо Љубић поднио је Дому кратко образложење. 
 У расправи су учествовали Мирко Околић и Бранко Докић. 
 Приликом гласања, Дом је са 34 гласа ''за'' (из Федерације БиХ 25, из РС-а девет) и два 
гласа ''уздржан'' усвојио Предлог закона у првом читању.  
 Предлог Комисије да се пређе одмах и у друго читање није добио ентитетску већину. За је 
гласало 19 (из Федерације БиХ 17, из РС-а два), против 12, уздржало се пет посланика. 
 Предсједавајући је констатовао да ће о предлогу Комисије за друго читање накнадно бити 
спроведено усаглашавање у Колегијуму као комисији.   
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Ад. – 10. Предлог закона о фискалним касама (предлагач: посланик Јозо Крижановић), 
                прво читање 
 
 Предсједавајући је дао уводне напомене.  
 Није било расправе.  
 Предлог закона је усвојен у првом читању са 27 гласова ''за'' (из Федерације 22, из РС-а 
пет), шест ''против'' и три гласа ''уздржан''.  
 
Ад. – 11. Разматрање Извјештаја Уставноправне комисије о одржаној информативној 
                сједници о проблему организованог криминала и корупције са предлогом 
                закључака, те: 

a) Анализе степена спровођења Стратегије БиХ за борбу против организованог 
криминала и корупције (подносилац материјала: Министарство безбједности БиХ), 

б)   Извјештаја, мишљења и закључака о питањима корупције и организованог криминала 
      (подносилац: Министарство правде БиХ) 

 
У уводним напоменама предсједавајући је подсјетио да је Уставноправна комисија, на 

предлог Колегијума Дома од 10. јуна 2008. године, организовала информативну сједницу о 
проблему организованог криминала и корупције. Подсјетио је на закључке Комисије, као и на 
закључке које Министарство правде предлаже у свом материјалу.  

 У одсуству предсједавајућег Уставноправне комисије у овом дијелу сједнице, Мартин 
Рагуж је у својству  замјеника предсједавајућег Комисије образложио Извјештај и закључке које 
Комисија предлаже Дому.  

 У расправи су учествовали: Славко Јовичић, Денис Бећировић, Мартин Рагуж, Салко 
Соколовић, Лазар Продановић, Јозо Крижановић, Шефик Џаферовић,  Хаџи Јован Митровић и 
Азра Алајбеговић. У име Министарства безбједности говорио је министар Тарик Садовић.  

 Приликом гласања, са 28 гласова ''за'' (из Федерације БиХ 18, из РС-а 10), четири ''против'' 
и четири гласа ''уздржан'' – Дом је усвојио закључке које је предложила Уставноправна комисија, 
осим закључка бр. 12, који је непотребан. Закључци гласе: 

 
1. Представнички дом истиче озбиљност ситуације у којој се налази Босна и Херцеговина када су у 

питању корупција и организовани криминал. Уз све позитивно учињено, стање у овој области 
захтијева стратешки приступ на нивоу Босне и Херцеговине и координацију и одговорност свих.  

2. Примају се к знању документи које су доставили Министарство безбједности БиХ и 
Министарство правде БиХ о питањима корупције и организованог криминала и подржава 
предлог препорука и закључака садржаних у њима.  

3. Представнички дом констатује да из ових информација произлази да тамо гдје постоји системски 
и друштвено организован приступ у борби против корупције и организованог криминала има  
резултата, а тамо гдје таквог приступа нема такви резултати изостају. 

4. Представнички дом сматра да је у Босни и Херцеговини потребно јачати институционални оквир 
и капацитет у борби против корупције. 

5. Треба идентификовати секторе у којима су организовани криминал и корупција изражени те 
направити одговарајуће акционе планове за борбу против организованог криминала и корупције 
тамо гдје нису направљени,  што се посебно односи на јавни сектор. 

6. Представнички дом изражава незадовољство досадашњим степеном спровођења Стратегије за 
борбу против организованог криминала и корупције и захтијева да се она спроведе до краја. С 
обзиром да Савјет министара БиХ није формирао координационо тијело, Дом захтијева да се, у 
року од 30 дана, формира координационо тијело за праћење спровођења постојеће стратегије, као 
и да се, до истека важности постојеће, донесе нова стратегија.  

7. Све обавезе из ове области које Босна и Херцеговина има према међународним тијелима чија је 
чланица, као и према међународним правним актима, морају се у потпуности прихватити и 
испунити. 

8. Представнички дом сматра да тим за праћење реализације материјалног и процесног кривичног 
законодавства треба да направи анализу да ли Босна и Херцеговина има довољан законски оквир 



 9
за успјешну борбу против организованог криминала и корупције. Ово се посебно односи на 
одузимање противправне имовинске користи. 

9. О свим предузетим активностима потребно је упознати најширу јавност Босне и Херцеговине. 
10. Потребно је остварити сарадњу са надлежним институцијама земаља у региону. 
11. Представнички дом сматра да је неопходно успоставити одговорности свих који раде на овом 

послу, надзор над њиховим радом, те повећати укупан степен одговорности у нашем друштву 
када су посриједи ова питања. 

 
Затим је предсједавајући спровео гласање о предлогу закључка Јозе Крижановића, а који гласи:  

 
Уважавајући значај и тежину проблема корупције и организованог криминала у БиХ, задужује се 

Савјет министара БиХ да уради анализу спровођења Стратегије БиХ за борбу против корупције и 
организованог криминала и Представничком дому достави: 

- оцјене стања, 
- приоритете, 
- потребне измјене у законодавству, 
- кадровску структуру, 
- евентуална финансијска средства која недостају за ефикасније сузбијање ових 

кривичних дјела. 
      Рок за достављање анализе је 60 дана. 
 

 За овај закључак гласала су 22 посланика (из Федерације БиХ 19, из РС-а три) против пет, 
уздржало се осам посланика.  
 Збого недостатка ентитетске већине одмах је спроведено усаглашавање у Колегијуму као 
комисији и није било сагласности. 
 У другом кругу гласања, за су гласала 23, против осам – из Републике Српске, уздржало се пет 
посланика. 
 Предсједавајући је констатовао да је и овај закључак усвојен  јер  је из РС-а против гласало мање 
од двије трећине посланика.  
 
Ад. – 12. Извјештај комисије Колегијума о настојању да се постигне сагласност о Предлогу 
                 закона о програму заштите свједока у БиХ (закон у другом читању) 
 
 Није било расправе. 
 Приликом гласања предсједавајући је изнио предлог Проширеног колегијума – да се одгоди 
изјашњавање о Извјештају, а да се обавезује Министарство правде БиХ да, у сарадњи са ентитетским и  
кантоналним министарствима правде, до наредне сједнице покуша постићи сагласност о спорним 
питањима у Предлогу закона и о томе обавијести Дом.  
 Овај закључак усвојен је са 27 гласова ''за'' (из Федерације БиХ 17, из РС-а 10), два ''против'' и пет 
гласова ''уздржан''.  
 
Ад. – 13. Извјештај Комисије Колегијума о настојању да се постигне сагласност о Предлогу 
                 закона о допунама Закона о измирењу обавеза по основу рачуна старе девизне штедње,  
                 предлагач: Савјет министара БиХ (закон у другом читању) 
 
 Није било расправе.  
 У другом кругу гласања, ''за'' Предлог закона у другом читању гласало је 17, а ''против'' 18 
посланика. 
 Предсједавајући је констатовао да је одбијен Предлог закона о допунама Закона о измирењу 
обавеза по основу рачуна старе девизне штедње.  
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Ад. – 14. Извјештај Комисије Колегијума о настојању да се постигне сагласност о Захтјеву 
                 посланика Азре Хаџиахметовић за разматрање Предлога закона о измјени Закона о 
                 платама и накнадама запослених у институцијама БиХ по хитном поступку, у складу са  
                 чланом 127. Пословника 
 
 Није било расправе.  
 Приликом гласања, Дом је  у другом кругу, са 26 гласова ''за'' (из Федерације БиХ 20, из РС-а 
шест) три ''против''  (из РС-а два) и седам гласова ''уздржан'', усвојио захтјев за хитни поступак.  
 Одмах се прешло на гласање о Предлогу закона. За је гласало 25 (из Федерације БиХ 23, из РС-а 
два), против девет и два су била уздржана. Због недостатка ентиетске већине одмах је спроведено 
усаглашавање у Колегијуму и није било сагласности.  
 У другом кругу гласања за је гласало 25, против 10 – сви из РС-а, уздржао се један посланик. 
 Предсједавајући је констатовао да је против Предлога закона у другом кругу из РС-а гласало 
двије трећине посланика и да је Предлог закона одбијен. 
 
Ад. – 15. Извјештај Комисије Колегијума о настојању да се постигне сагласност о: 

-  Предлогу 5. и 6. закључка Комисије за саобраћај и комуникације поводом расправе о     
         тачки „Актуелна ситуација у Радио-телевизији Босне и Херцеговине и спровођење 
         реформе  Јавног РТВ система у Босни и Херцеговини“, 

- Предлогу закључака посланика: Драге Калабића и Јозе Крижановића  поводом расправе 
   о предлогу закључака Комисије за саобраћај и комуникације 

 
 Није било расправе.  
 У другом кругу гласања усвојени су закључци бр. 5 и 6 из Извјештаја Комисије за 
саобраћај и комуникације. За је гласало 16, против 13 – из РС осам, уздржало се шест посланика. 
 Предлог закључака Драге Калабића  није усвојен – за је гласало 14, против 18, уздржала су 
се три посланика.  
 У другом кругу предлог закључка Јозе Крижановића је усвојен јер је мање од двије 
трећине из ентитета гласало против. За су гласала 22, против девет – сви из РС-а, уздржала су се 
четири посланика.  
 
 Према томе, осим закључака који су на предлог Комисије за саобраћај и комуникације 
усвојени на 39. сједници и наведени у Записнику са 39. сједнице, након усаглашавања у 
Колегијуму као Комисији, на 41. сједници усвојени су и закључци бр. 5 и 6 из Извјештаја 
Комисије, који гласе: 

5. Комисија сматра да је у нелегалној процедури донесена одлука Управног одбора 
БХРТ-а о смјени генералног директора Мехмеда Аговића на 32. сједници Управног одбора, 
одржаној 12. 09. 2008. (Одлука бр. 4110-37/91, од 15. 09.2008. године), због грубог кршења 
процедуре и принципа владавине права, а тиме и Устава БиХ и Европске конвенције о 
људским правима и међународних уговора, а што је потврдио Омбудсмен БиХ у својим 
препорукама од 29. 09. 2008. године, те предлаже Представничком дому да наложи 
Управном одбору поступање у складу са наведеним актима. С тим у вези, Комисија 
предлаже да Управни одбор стави ван снаге Одлуку о именовању вршиоца дужности 
генералног директора БХРТ-а, бр. 4110-37/92 од 15. 09. 2008. године.  

 6. Комисија предлаже Представничком дому Парламентарне скупштине БиХ да се 
утврди одговорност чланова Управног одбора БХРТ-а због:  
- непоштовања Закона о Јавном РТВ сервису БиХ, члан 29. став (1) тачке б), ц), д), ј) и к);   
- кршења процедура; 
- непоштовања Устава БиХ и Европске конвенције о људским правима и међународног 
права; 
- неспровођења закључака Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ са 32. 
сједнице; 
- као и због укупног стања у овом јавном сервису. 
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 Такође је, након усаглашавања у Колегијуму као комисији, Дом усвојио закључак који је 
предложио Јозо Крижановић, а који гласи:  

Представнички дом подржава закључке Комисије за саобраћај и комуникације, осим 
тачке 5, донесене поводом раправе о тачки  “Актуелна ситуација у Радио-телевизији Босне 
и Херцеговине и спровођење реформе Јавног РТВ система БиХ”. Расправа о овим 
закључцима додатно је указала на незадовољство Представничког дома укупним стањем у 
Јавном РТВ сервису БиХ, што указује и на неспособност Управног одбора РТВ сервиса БиХ 
да спроведе неопходне промјене с циљем санирања таквог стања. Због свега тога, 
Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ исказује неповјерење Управном 
одбору и покреће поступак избора новог Управног одбора у складу са Законом о Јавном 
РТВ сервису БиХ. 
 
 
Ад. – 16. Извјештај Комисије Колегијума о настојању да се постигне сагласност о 
                Мишљењу Комисије за финансије и буџет поводом разматрања Финансијских  
                извјештаја Радио-телевизије Босне и Херцеговине 
 
 Није било расправе. 
 У другом кругу гласања,  за Мишљење Комисије гласало је 19, против девет – сви из РС-а, 
уздржало се осам посланика. 
 Према томе, усвајањем Мишљења Дом је усвојио сљедеће закључке:  

1. Представнички дом захтијева од Управног одбора БХРТ-а да у законској 
процедури изврши избор консултантске фирме која ће утврдити стварно 
финансијско стање и процијенити реалну имовину БХРТ-а, те на основу 
тога сачинити план санације и консолидације финансијског пословања 
БХРТ-а. 

2. Представнички дом задужује руководство Комисије за финансије и буџет и 
предсједавајућег Управног одбора БХРТ-а да одрже састанак са 
представницима Савјет министара БиХ како би пронашли рјешење за 
излазак из ситуације у којој се тренутно налази БХРТ.  

 
 
Ад. – 17. Извјештај Комисије Колегијума о настојању да се постигне сагласност о Предлогу 
                закључка посланика Момчила Новаковића поводом разматрања Информације о  
                актуелној безбједносној  ситуацији у БиХ са посебним освртом на тероризам 

 
 Није било расправе.  

Приликом гласања у другом кругу, закључак Момчила Новаковића није усвојен. За је 
гласало 14, против 16, уздржало се пет посланика. 

Након што није усвојен закључак Момчила Новаковића, којим је тражено да се 
Информација врати Министарству безбједности ради разматрања на сједници Савјета министара, 
спроведено је гласање о осталим материјалима из ове тачке. 

 
За примање Информације к знању гласао је 21 посланик (из Федерације БиХ 18, из РС-а 

три), против је гласало шест, уздржалао се осам посланика. Због недостатка ентитетске већине 
извршено је усаглашавање у Колегијуму као комисији. Предсједавајући је информисао посланике 
да је у Колегијуму постигнута сагласност и да је Информација примљена к знању. 

Затим је обављено гласање о предлозима  закључака Дениса Бећировића (у три тачке), Јозе 
Крижановића и Славка Јовичића (са по једном тачком). Резултати гласања о закључцима су 
сљедећи: 

• закључак Дениса Бећировића: 19 гласова ''за'' (из Федерације БиХ 16, из РС-а три) 
шест''против'', четири гласа ''уздржан''. Након усаглашавања, у другом кругу ''за'' су 
гласала 23, ''против'' 10 – из РС-а осам, ''уздржана'' три посланика. 
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• закључак Јозе Крижановића: 21 глас ''за'' (из Федерације БиХ 19, из РС-а два), осам 

''против'', три гласа ''уздржан''. Након усаглашавања, у другом кругу ''за'' је гласало 26, 
против осам – из РС-а седам, ''уздржана'' три посланика. 

• закључак Славка Јовичића: 20 гласова ''за'' (из Федерације БиХ 10, из РС-а 10), шест 
''против'', девет гласова ''уздржан''. 

 
Према томе, у оквиру ове тачке усвојени су сљедећи закључци (од 1. до 3. на предлог Д. 

Бећировића, 4. на предлог С. Јовичића и 5. на предлог Ј. Крижановића): 
1. Задужује се Савјет министара БиХ да у року од 30 дана достави план за побољшање 

спровођења стратешких докумената и акционих планова за борбу против појединих 
облика организованог криминала. 

2. Задужује се Савјет министара БиХ да у року од 30 дана предложи конкретне мјере за 
реализацију 4. тачке предлога мјера и радњи које је доставило Министарство 
безбједности БиХ. 

3. Представнички дом ПСБиХ ће у идућих 30 дана одржати посебну сједницу посвећену 
актуелној безбједносној ситуацији у БиХ. 

4. Задужује се Министарство правде БиХ да заједно са Министарством безбједности БиХ 
што прије припреми измјене и допуне Кривичног закона БиХ, којима ће за најтежа 
кривична дјела, какви су терористички акти, трговина наркотичким средствима, 
трговина људима и бијелим робљем, трговина оружјем итд., предвидјети максималне 
казне прописане нашим законодавством. 

5. Представнички дом даје пуну подршку раду и охрабрује све безбједносне и правосудне 
органе да развију пуну међусобну сарадњу и ојачају активности у борби против свих 
облика криминала у складу са законима, а посебно у питањима тероризма, ратних 
злочина и организованог криминала.  

 
Ад. – 18. Извјештај Комисије Колегијума о настојању да се постигне сагласност о Предлогу 
                закључака Клуба СДА поводом расправе о „Анализи стања у Пројекту ЦИПС са  
                посебним освртом на издавање лажних докумената“ 
 
 Није било расправе.  
 Приликом гласања предлог закључака Клуба СДА није усвојен. За је гласало 26, против 10 
– сви из РС-а, уздржало се шест посланика.  
 
 
Ад. – 19. Предлог закључка о изради плана активности за рјешавање смјештаја  
                институција Босне и Херцеговине (предлог посланика Хусеина Нанића са 40.  
                сједнице, одржане 19. 11. 2008. године) 
 
 У уводним напоменама предсједавајући је подсјетио да је ова тачка у дневни ред уврштена 
на предлог посланика Хусеина Нанића, поднесен на прошлој сједници. Обавијестио је посланике 
да је Проширени колегијум расправљао о проблему смјештаја посланика и служби у згради 
Парламентарне скупштине и да је закључено да се у оквиру ове тачке предложи закључак којим 
се Савјет министара БиХ позива да ослободи просторије.  
 Није било расправе у оквиру ове тачке дневног реда.  
 Приликом гласања, Дом је једногласно  (37 гласова – из Федерације БиХ 25, из РС-а 12) 
усвојио закључак који је предложио Хусеин Нанића. 
 Са  35 гласова ''за'' (из Федерације БиХ 23, из РС-а 12) и гласом једним ''уздржан'', 
усвојени су и закључци које је предложио Проширени колегијум.  
 Према томе, у оквиру ове тачке усвојени су сљедећи закључци (закључак под тачком 1. на 
предлог Х. Нанића, а остали на предлог Проширеног колегијума): 

1. Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ задужује Савјет министара БиХ да 
уз Закон о Буџету институција БиХ и међународних обавеза БиХ за 2009. годину 
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достави и Програм/план активности за рјешавање смјештаја институција Босне и 
Херцеговине. 

2. Све могућности даљих разговора и договора са Савјетом министара БиХ у вези са 
ослобађањем просторија у згради Парламентарне скупштине БиХ су исцрпљене, с 
обзиром да Савјет министара није испоштовао ни посљедњи рок дат да би се  
ослободиле просторије. 

3. Позива се Савјет министара БиХ да до 1. јануара 2009. године ослободи све просторије 
у згради Парламентарне скупштине БиХ, осим просторија на III спрату, које су му 
одобрене. 

4. Задужује се секретар Заједничке службе да изда рјешења о усељењу у све просторије, 
осим оних на III спрату, и да се у њих, према утврђеном распореду, уселе комисије,  
клубови посланика и службе Парламентарне скупштине.  

 
Овим је реализован дневни ред 41. сједнице. 
Сједница је завршена у 19.20 часова. 
Саставни дио Записника је транскрипт 41. сједнице.  

   
 
               СЕКРЕТАР                                        ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ      
 ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА                                 ПРЕДСТАВНИЧКОГ  ДОМА 
         Бранка Тодоровић                                                                       Нико Лозанчић 
    


